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רדיו צפון רשת:

פרופ' שמעון גפשטיין, נשיא מכללת
כנרת: מותח ביקורת על ההחלטה להקים

כותרת:

* : חד וחלק עם יוסי מזרחי.
יוסי מזרחי : תשע שלושים חזרנו, ואנחנו אל מאבק חינוכי

פרופסור שמעון גפשטיין נשיא מכללת כנרת, שלום.
שמעון גפשטיין : בוקר טוב לכולם.

יוסי מזרחי : מה שלומך?
שמעון גפשטיין : בסדר גמור.

יוסי מזרחי : עד כמה אתה כועס על שרת החינוך יפעת שאשא
ביטון?

שמעון גפשטיין : אני לא כועס באופן אישי על שרת החינוך.
יוסי מזרחי : רותח התכוונתי.

שמעון גפשטיין :אני כועס על ההחלטה שהיא לא הייתה בשלה.
ובעצם ההחלטה הזאת של ועדת גיגר שהיא הוועדה שמונתה

לבדוק ולהציע את המודל, עשתה את זה בחופזה.
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יוסי מזרחי : אז בוא נזכיר לטובת המאזינים שאינם מכירים.
אנחנו מדברים למעשה על ההחלטה במסגרת תוכנית של יפעת
שאשא ביטון שרת החינוך. מלכתחילה הבטחת בחירות שלה, של
להקים אוניברסיטה בגליל ואתמול למעשה האישור של החלטתה
להקמת אוניברסיטה על בסיס המכללה האקדמית תל חי, איחוד
שלה עם מכון המחקר מיגל ומה זה אומר לגבי שאר המכללות?

כמו צפת, כנרת וגליל מערבי.
שמעון גפשטיין : זה אומר שבעצם שאר המכללות הגליל לא

מצטרפות לחגיגה, הן לא מהוות חלק מהאוניברסיטה. אנחנו צפת
וכנרת, הצענו הצעה, נגדית אלטרנטיבית שמשתפת את כל מכללות
הגליל. כי אנחנו חושבים שמסה קריטית למספרי סטודנטים, חברי

סגל, תחומי מחקר, נכון שזה ייעשה בשיתוף עם כל מכללות
הגליל. והוועדה החליטה ואתמול אושר, אני אמנם בהסתייגויות,
נפגעו, זכויות רבות מאוד, אושר המודל הזה שמכללת תל חי

תהפוך לאוניברסיטת הגליל.
יוסי מזרחי : תגיד כמה סטודנטים אגב יש? בתל - חי הבנתי

משהו כמו חמשת אלפים קצת פחות, כמה זה בצפת, כנרת וגליל
מערבי?

שמעון גפשטיין : ארבעת אלפים חמש מאות סטודנטים.
יוסי מזרחי : כמה זה אצלכם? בשלושת המכללות האחרות.

שמעון גפשטיין : שלושות המכללות האחרות יש בסביבות עוד,
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שבעת אלפים סטודנטים, שמונת אלפים.
יוסי מזרחי : אז למה להעדיף אותם? מה יש בתל חי שאין

באחרות?
שמעון גפשטיין : נכון שתל חי אולי היא הבכירה ביותר, היא

הוותיקה ביותר. אבל מאידך אוניברסיטה, נדרשת לטווח רחב של
דיסציפלינות של תחומים, אוניברסיטה זה דבר אוניברסלי. אז לא

תהיה הנדסה, לא תהיה רפואה, לא מקצועות ביו רפואיים, עם כל
הכבוד ואני מעריך מאוד את תל חי, בכל זאת המיקוד שמה הוא

מיקוד די מצומצם בנושא של אגרו פוד. שזה חשוב מאוד אבל
אוניברסיטה, דורשת גם מספרי סטודנטים, לפחות בסביבות שבעת
אלפים שמונת אלפים סטודנטים. אין אוניברסיטה כזאת קטנה,
בתחומי המחקר במספרי, חברי הסגל החוקרים הוא נמוך ממה

שיש בכל אוניברסיטה, ולכן אנחנו חוששים, שהאוניברסיטה הזאת
לא תשיג את יעדה ולא משתפים את כל תושבי הגליל. מה גם
שבעצם המטרה של הקמה של אוניברסיטה גלילית, היא פיתוח
הגליל, פיתוח הצפון. ובעצם האוניברסיטה הזאת תהיה במקום

גיאוגרפית מרוחק מכל מקום בגליל, והסטודנטים לא תהיה להם
נגישות בעצם לאוניברסיטה הזאת, והחשש שלנו הוא הגדול ביותר,
ולכן אנחנו זועקים, שבעצם זה יפגע במכללות, ינגוס מהסטודנטים

של המכללות.
יוסי מזרחי : סטודנט פשוט עדיף לעבור לתל חי, להיות חלק
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מאוניברסיטה ולא להיות במכללה אחרת?
שמעון גפשטיין : נכון נכון, סטודנטים מעדיפים להיות

באוניברסיטה, המוניטין של האוניברסיטה, אולי יותר גבוה. למרות
שלאחרונה...

יוסי מזרחי : זה היה עד שרייכמן פתח או משהו כזה אני יודע
נראה לי שהשתנה. תגיד דרך אגב, יפעת שאשא ביטון שרת
החינוך לא היתה קשורה לתל חי? למדה שם? עבדה שם.

שמעון גפשטיין : כן. הסערה לא רק שלמדה והיתה שם היא
היתה סגנית אוהלו, שזה חלק מתל חי.

יוסי מזרחי : לא בעייתי לדעתך המעורבות האישית?
שמעון גפשטיין : ברור הקשר שלה לתל חי אבל לא על זה אני

מדבר.
אני מדבר על עצם העובדה, שבעצם החליטו על אוניברסיטה, דרך

אגב שהיא זכתה אתמול בוועדה של ות"ת.
 אני אולי רוצה להסביר למאזינים...

יוסי מזרחי : בקצרה.
שמעון גפשטיין : איך באמת מוקמת אוניברסיטה במדינת ישראל,
ישנה המועצה הלאומית להשכלה גבוהה, מלג. ויש לה גוף שנקרא
ות"ת ועדה לתכנון ותקצוב. לפי הנוהל ועדה לתכנון תקצוב צריכה

לדון ראשונה ולקבוע אם יש מקום באמת להקים את
האוניברסיטה, ואתמול היה דיון בועדת, והם אישרו אמנם אבל עם
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המון הסתייגויות, הם, ביקשו להקים ועדה שלפני שממשיכים
הלאה, בתהליך יש לבדוק הרבה מאוד, סוגיות כמו, נושא של

תחומי לימוד, פגיעה במוסדות להשכלה גבוהה אחרים. ובעצם לא
נתנו אור ירוק להמשיך, עד שבעצם, הדבר הזה, ייבדק, כי אחרת
תהיה בכייה לדורות. להקים אוניברסיטה זה לא דבר של מה בכך

שעושים כל ולכן יש צורך לבחון עד הסוף.
יש לנו חשש, שהתהליך אך מבלי שתיעשה הבדיקה שנדרשה.

יוסי מזרחי : נראה לי שהחשש ברור ועלה פה. רציתי רק לשאול,
לסיום דרך אגב אתם עדיין מעסיקים את עמוס רולידר?

שמעון גפשטיין : עמוס רולידר, כן, הוא במכללתנו.
יוסי מזרחי :  למרות הפרסומים? למרות תקיפת הילדים? שיטות

בעיתיות.
שמעון גפשטיין : הפרסומים היו לגבי תקופה מאוד קודמת,

שהשיטות היו שיטות אחרות. היום, אנחנו זוכים להקמת תוכנית
הזאת של ניתוח התנהגותי עם הסגל של כל מנתחי התנהגות

בארץ, זוכה למוניטין גבוה. מספרי הסטודנטים מצביעים ברגליים
ומגיעים אלינו למעלה..

יוסי מזרחי : אתה לא רואה בזה שום עניין בעייתי?
שמעון גפשטיין : מה?

יוסי מזרחי : אתה לא רואה בזה עניין בעייתי?
שמעון גפשטיין : אני רואה איזושהיא עניין בעייתי מסוים. אבל
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זה שוב, זה שייך לעבר, כרגע יש לנו סגל שמדבר על ניתוח
התנהגות בשיטות הנכחיות. וכרגע הדבר הזה בא כמו שאמרתי
לידי ביטוי שכל הסטודנטים לא פרשו, להפך מספרי סטודנטים

הולכים וגדלים, התחום הזה הוא מאוד נדרש במדינת ישראל. אין
תחום של ניתוח התנהגות, שיכול לתת מענה לאלפי תלמידים
וילדים שקשורים לספקטרום למשל האוטיסטי, ובעצם מנתחי

התנהגות במערכת החינוך היא מאוד נדרשת, ואנחנו נותנים, מענה
לדבר הזה.

יוסי מזרחי : פרופ שמעון גפשטיין נשיא מכללת כנרת, תודה רבה
לך.

שמעון גפשטיין : תודה רבה לך.
יוסי מזרחי : שתהיה שנה טובה.
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